
 
 

Intero godišnji izvještaj 
za 2018. godinu 

…godina 
neplaniranih uspjeha 

i mogućnosti… 

Bila je to godina puna izazova u pronalaženju novog radnog prostora, 
s financijskim poteškoćama, gubitkom web stranice Intero centra i 
Neprocjenjive te hrvanjem s osobnim i poslovnim preprekama koje su 
utjecale i na nas kao zaposlenike. U isto vrijeme, bila je to i godina 
neplaniranih uspjeha i mogućnosti. 

Tim od dvoje ljudi 
Ono što jedan član tima prolazi također utječe na ostatak tima. Ove godine 
hrvanje s napadima tjeskobe i depresijom člana tima bio je veliki izazov, što je 
također utjecalo na razvoj rada. Dobro je pogledati godinu i vidjeti da su stvari 
unatoč okolnostima prošle dobro i da smo se uspjeli uhvatiti u koštac s novim 
projektima.   
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Pojavile su se prilike 
koje naš rad vode u 

nove smjerove, a 
također dovode u 

pitanje neke projekte 
u novoj godini. 

Neki planovi oko projekata nisu ispali kako smo se nadali, a pojavile su se i neke 
nove mogućnosti koje naš rad vode u novim smjerovima, a također dovode u 
pitanje neke projekte u novoj godini.  
Pregledom protekle godine dolaze nove spoznaje, ideje i motivacija za 
propitivanje rada i stvaranje novih trenutaka. Radujemo se što ćemo vidjeti kako 
će protekla godina utjecati na budućnost i kako će naš rad pružiti nova iskustva. 

Ured i prostor za grupe i savjetovanje 
U 2017. godini gubitak našeg radnog prostora predstavljao nam je prepreku koja i 
dalje otežava naš rad. Pokušaj iznajmljivanja prostora od drugih udruga za 
savjetovanje, rad i grupe brzo nam je pokazao da nam je potreban vlastiti prostor 
u kojem možemo nesmetano raditi s ljudima i ponuditi sigurno okruženje. Budući 
da je savjetovalište bilo najveća potreba, odlučili smo iznajmiti malu sobu na 
nekoliko mjeseci, gdje možemo raditi zajedno i održavati savjetovanja dok ne 
pronađemo odgovarajući prostor za sav naš rad. Ispostavilo se da je ovo 
kompliciranije nego što smo zamišljali. Potraga i pokušaji pronalaska 
odgovarajućeg prostora u roku od nekoliko mjeseci produljeni su do danas. No, 
postoji nada da ćemo ove godine, s druge dvije organizacije, moći povoljno 
iznajmljivati radni prostor od grada. Tri organizacije lakše će platiti najam, a 
također ćemo imati prostore za sve programe. Ipak, iznajmljivanje malog ureda / 
sobe za savjetovanje pokazalo se dobrom odlukom, jer su razgovori porasli s 4 
tjedno na do 20 tjedno u kratkom vremenskom razdoblju.   
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… U svom smo radu više 
puta naišli na ljude koji 

su s nama podijelili 
svoju tugu da nemaju 

crkvu. 

Mentorski program EU foruma LGBT+ kršćanki/a 
Kao član Europskog foruma LGBT+ kršćanki i kršćana, Mihael je zamoljen da 
sudjeluje u mentorskom programu. Pozvan je sudjelovati u mentorskom tandemu 
gdje će od jedne osobe biti podržan i podržti nju na godinu dana kroz redovite 
razgovore, dva međusobna posjeta i tri susreta svih sudionica/ka mentorskog 
programa i gdje će se stvoriti prostor za razmjenu svih sudionica/ka. Kroz ovaj 
program pozvan je i na susret LGBT + pravoslavnih kršćana, gdje je mogao 
podržati skupinu svojim miriteljskim vještinama u raspravi o teškim temama, 
poput razgovora o euharistiji u van crkve, kada su mnogi LGBT + kršćani 
isključeni iz sakramenata u svojim župama. Ovaj program traje do lipnja 2019. 
godine i sastoji se od posjeta njegovog tandema  Hrvatskoj i dva susreta 
sudionica/ka u ožujku u Varšavi i lipnju u Londonu.  
 
Sretni smo što su iz toga proizašli i drugi kontakti, poput kontakta s luteranskim 
pastorom iz Nizozemske, koji je također sudjelovao u prikupljanju sredstava za 
naše projekte i koji nas je posjetio u srpnju. 

 

LGBT+ otvorena crkva 
U prosincu 2017. godine, uz našu podršku i motivaciju, iznova je započela 
Evangelička crkva u Rijeci. U svom smo radu više puta naišli na ljude koji su s 
nama podijelili svoju tugu da nemaju crkvu. To je posebna briga za LGBT+ 
osobe, jer nisu dobrodošle u svim drugim zajednicama, ili barem ne takve kakve 
jesu. Često su isključene i rastavljene osobe, žene koje ne doživljavaju jednakost 
u svojoj zajednici i ljude koji se ne slažu s isključivanjem nekih skupina i ljudi. 
Bilo nam je važno nastaviti podržavati ovu crkvu tijekom cijele godine, a posebno 
nam je drago što je sada možemo preporučiti onima koji traže otvorenu crkvu. 
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Kada radimo s ljudima, 
uvijek smatramo važnim 

razviti nove ideje, a 
također ih vidjeti kao 

organizam koji se 
mijenja i tvori nove 

oblike.   

 
Posjet neprocjenjive grupe iz Zagreba 

 
Naše neprocjenjive i neprocjenjivi 

Neprocjenjiva grupe 
Otvaranjem crkve u Rijeci promijenila se potreba za tim grupama. Većina 
sudionica/ka ovih skupina redovito posjećuje crkvu, gdje također provodimo puno 
vremena zajedno nakon mise. Skupina u Zagrebu raspala se nakon lipnja, ali neki 
iz te skupine također dolaze posjetiti crkvu u Rijeci. Ako se ispostavi da je grupa 
ipak potrebna, spremni smo započeti drugu. No, za sada vidimo da je njihovo 
sudjelovanje u zajednici ljekovito.  
 
 
 



5 

Događaji su pomogli 
uspostaviti nove 

kontakte i produbiti 
stare. 

Neplanirano 
Godina nam je donijela i neočekivane i očekivane događaje. Pritom smo pozvani 
na razne događaje koji će utjecati i oblikovati naše planove za ovu godinu. Kada 
radimo s ljudima, uvijek smatramo važnim razviti nove ideje, a također ih vidjeti 
kao organizam koji se mijenja i tvori nove oblike.   
 

Okrugli stolovi 

 

Prvo smo pozvani u Zagreb u ožujku kako bismo razgovarali na okruglom stolu 
na temu "Istospolne obitelji u kontekstu vjere". Niske temperature i snijeg 
produžili su putovanje s dva na šest sati. Snježna oluja u Zagrebu dovela je u 
pitanje hoće li se ljudi  ohrabriti doći. Na kraju smo imali oko 30 do 40 
posjetitelja/ica koji su svojim pitanjima i mislima pridonijeli razgovoru. Cijeli 
razgovor još uvijek se može poslušati na internetu. 
 
U svibnju smo bili pozvani sudjelovati na međunarodnom danu borbe protiv 
homofobije, bifobije i transfobije te biti sugovornici na tematskoj večeri "Vjera i 
homoseksualnost". 
Mnoga pitanja izazvala su veliko zanimanje posjetitelja i pružila nam priliku da 
ponudimo slične događaje u našim, ali i drugim gradovima.  
 

 
 
Oba događaja pomogla su uspostaviti nove kontakte i produbiti stare. Ovdje 
posebno izdvajamo suradnju s Lezbijskom organizacijom u Rijeci (LORI) i 
organizacijom Dugine obitelji, gdje se razvio interes za daljnjom suradnjom.  
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Bilo je ohrabrujuće za 
Nedu, ali i za Mihaela, 

vidjeti kako ovaj posao, 
koji radimo i s drugim 
skupinama, doprinosi 

ozdravljenju. 

Tjedan mira u Sanskom Mostu 

Pozvani i podržani od strane Die Schwelle, proveli smo tjedan dana zajedno s 
članovima Die Schwelle i drugim sudionicama/cima iz regije, kao i Njemačke, 
SAD-a i Švicarske. Neda je također pozvana da vodi radionicu koja je omogućila 
sudionicama/cima da istraže svoju ranjivost i vide snagu koja se proizlazi iz nje. 
Bilo je ohrabrujuće za Nedu, ali i za Mihaela, vidjeti kako ovaj posao, koji radimo 
i s drugim skupinama, doprinosi ozdravljenju. Pritom smo doživjeli uvažavanje i 
smisao jer je bit ove radionice utkana u sve naše projekte. 
 

 
 
Međureligijska molitva za mir 

U listopadu smo bili dio pripremnog tima Međureligijske molitvu za mir u Berku, 
na istoku Hrvatske. Započeli smo s mirovnom procesijom kroz selo s molitvama 
za mir, istinu i hrabrost, koje je napisala Neda. Nakon toga se o ova tri termina 
raspravljalo u malim skupinama, a dan je zaključen međureligijskom molitvom u 
lokalnoj Katoličkoj crkvi. Ova međureligijska molitva dio je podrške Dragice 
Alekse iz Beraka, koju pratimo i podržavamo u njezinu radu tijekom cijele 
godine.  
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Tijekom mirovne 
povorke bila sam vrlo 

dirnuta, tužna, ali i puna 
hrabrosti. Krenuli smo 
istim putem kojim smo 

bježali u ratu kako 
bismo spasili svoje 

živote. Moje 
sudjelovanje u tim 

molitvama svake godine 
je iscjeljujuće. 

Sudionica međureligijske 
molitve 

 

 

 

 

Pokreće me, dotiče moje 
najdublje osjećaje, ali 

na kraju napuštam 
izložbu ohrabrena i 

puna nade. 

Posjetiteljica adventske 
izložbe 

 

Ljudbi 

Tijekom adventske sezone često je teško sjetiti se o čemu se radi. Očarani 
svjetlošću, mirisom pečenih kestena, okusom začina u kuhanom vinu i kupnjom 
darova, zaboravljamo da u našem gradu, u našoj zemlji postoje ljudi koji su 
usamljeni, nezaposleni ili izbjeglice na hladnoći. Ova izložba željela je osvijestiti 
posjetitelje o tome, ali i dati im nadu da postoje stvari koje možemo učiniti i kroz 
koje možemo doprinijeti promjenama. 

Kada smo postavili izložbu u galeriji u gradu, očekivali smo stotinjak 
posjetiteljica i posjetitelja, jer su nam vlasnici galerije također rekli da možemo 
očekivati prosječno 20-30 posjetiteljica i posjetitelja dnevno. U 7 dana imali smo 
700 posjetiteljica i posjetitelja. Bili smo duboko dirnuti kad smo vidjeli kako su 
ljudi napuštali izložbu sa suzama u očima. Jedna posjetiteljica nam je rekla: 
"Najviše mi se sviđa kako me svaki dio izložbe dirnuo a ništa nije bilo patetično. 
Pokreće me, dotiče moje najdublje osjećaje, ali na kraju napuštam izložbu 
ohrabrena i puna nade." 

Sa zahvalnošću i slikama izložbe željeli bismo zaključiti ovo izvješće.  
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